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ÅRSMELDING 2023 

NATURVERNFORBUNDET I LILLESTRØM 
 

Organisatorisk 
Årsmøte 
Årsmøtet ble avholdt på Doktorgården, den 14.03 2023.  
Det ordinære årsmøtet ble gjennomført med behandling av blant annet regnskap, årsmelding 
og valg. Det var ca 30 medlemmer til stede på årsmøtet. Etter at det formelle årsmøtet var 
gjennomført holdt Sigmund Hågvar et interessant foredrag om planene for nasjonalpark i 
Østmarka. Det ble en engasjert spørsmålsrunde etter foredraget. Protokollen fra årsmøtet 
kan ettersendes om ønskelig.  
 
 

Styret 
Styret har hatt 5 styremøter i 2023, og har bestått av:  
 
 Leder:   Nikolai Stetzer Oldervik 
 Kasserer:  May Oldervik 
 Styremedlem: Anthony Lerdahl 
 Styremedlem: Kirsti Ingebricson Røtzer 
 Styremedlem: Liv Grøtvedt 
 Styremedlem: Sinduja Krishnan 
 Styremedlem: Sverre Solberg 
 Vara:   Inger Storholt 
 Vara:   Sunniva Pallin 
 Vara:   Svein Skartsæterhagen 
 Vara:   Tore Bjørndal 
 
Naturvernforbundet i Lillestrøm har 1 representant i styret i Stiftelsen Fetsund Lenser, dette 
har vært Kirsti Ingebricson Røtzer 
 
 

Medlemmer  
Naturvernforbundet i Lillestrøm hadde pr 31.12.2023: 392 medlemmer.  
Dette er en økning på 41 medlemmer sammenlignet med 2022. 
 

Inkludering og rekruttering 
Naturvernforbundet skal fram mot 2030 jobbe for å bli en bred folkebevegelse for natur og 
klima. I lokallaget har vi arbeidet med inkludering og rekruttering ved å blant annet: 

• Vi har startet med utsending av nyhetsbrev til våre medlemmer 
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• Hatt møter med DNT for å se på muligheten for å få til et samarbeid for å skape 
turglede og engasjement for naturen på en og samme tid 

 

Økonomi 
I 2023 endte vi med et underskudd på kroner 18.520,79. Dette lå innenfor budsjettet.  
 
Utvikling i lagets egenkapital:  
 31. desember 2022:  196.455,04kroner 
 31. desember 2023:  177.934,25 kroner 
 
 

Miljøpolitisk arbeid 
Naturvernforbundet i Lillestrøm har jobbet med følgende saker i 2023.  
 

Vanakleivdalen 
En tidlig vårdag i april 2023 var varamedlem Svein Skartsæterhagen ute for å fotografere 
blomstrende tysbast i Vanakleivdalen (i tidligere Sørum kommune) hvor det har vært planer 
om store naturinngrep i forbindelse med legging av ny infrastrukturkabel. Dette er en sak 
lokallaget har jobbet mye med. Svein så ingen tysbast, men møtte i stedet en rasert skog 
(flatehogst over store områder) i den nordlige delen av Vanakleivdalen. Dette betydde en 
grundig ødeleggelse av to rødlistede naturtyper (sumpskog med svartor og kalkrik 
lågurtskog) og store forekomster av tysbast, blåveis og flere andre spesielle og rødlistede 
arter.  
Kjøring med store maskiner i den våte sumpskogen, samt hogst nærmere rovfuglreirene enn 
200 m på denne tiden var på ingen måte forenlig med skogbrukets sertifiseringsregler: Norsk 
PEFC Skogstandard 2022. 
 
Skogekspertene fra Naturvernforbundet i Oslo og Akershus (Gjermund Andersen og Erik 
Kagge) ble med på en befaring i begynnelsen av mai. De fant ut at skogen måtte vært hogd i 
mars, i hekketiden for mange fuglearter. Hekkende vandrefalk, hønsehauk hadde blitt 
rapportert året før, i 2022.  
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Foto fra juni 2022: Sumpskog med bekk før hogst  

 
Vi gjennomførte en befaring med skogsjefen i kommunen Eli Tangen Eggum og skogeier 
Hallstein Flesland 21. juni. Flesland hadde brukt sin egen «biolog» for å klarere området for 
hogst, og den kunne vi ikke få til gjennomsyn. Den ble bare vist fram på befaringen. Tangen 
Eggum samarbeider mye med Flesland, og kommunen er eier av naboskogen til Flesland. 
Den mektige Astrup-stiftelsen har gjort seg skyldig i lovbrudd som må anses som 
miljøkriminalitet. 
 
Den 22. mai arrangerte Norconsult et møte om trasévalget i NRAs lokaler på Lillestrøm. 
Flere i vårt styre deltok og også Kåre Homble fra Naturvernforbundet i Nannestad/Gjerdrum. 
Historielaget og Fortidsminneforeningen deltok på møtet samt flere berørte hyttenaboer. 
Mange hadde spørsmål til Norconsult. Etter dette har Norconsult jobbet med forslag til 
reguleringsplan for trasevalg 2 (langs Kompveien) for overføringsledningene mellom 
Krogstad og Heia (forslag ble sendt kommunen 8. januar 2024). 
  

Snødeponi på Asak/ Roven 
Vi har fått flere henvendelser fra «aksjonsgruppa mot snødeponi på Asak/Roven» som 
ønsker vår hjelp til å stanse det midlertidige snødeponiet. Vi har sendt inn protest/ 
bekymringsmelding både til kommunen og statsforvalteren i forbindelse med søknad om 
midlertidig deponi og utslippstillatelse, og også den store planeringen/oppfyllingen over veien 
på Asak Natursteins område. Foreløpig tillatelse er gitt av Statsforvalteren til okt./24. 
 

Lupiner og andre fremmedarter etter utbygging på Kjeller i regi av Bakke og co 
Vi var på befaring ved utbygging ved Elvengveien, Kjeller, i forbindelse med ødeleggelse av 
salamanderdam + oppvekst av store mengder fremmedarter (lupiner m.m.) som høyst 
sannsynlig skyldes anleggsarbeidet. Lokallaget var også i dialog med naboer og kommunen 
om saken. 
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Korpåsen pistolbane på Asak ved Leirsund 
Vi hyret advokat høsten 2023 med startfinansiering fra NNV sentralt. Vi har hatt tett kontakt 
med naboer til skytebanen og vært i dialog med kommunen. Både Statsforvalteren og 
Kommunaldepartementet har stadfestet kommunens vedtak om at bygningene ved banen 
(klubbhus og skyteskur) er ulovlig oppført i et LNF-område og må fjernes. Dersom 
bygningene fjernes er det ikke lenger tillatt å bruke banen. Vi opplever imidlertid at 
kommunen har trenert saken i mange år. Dette har påført naboene store støyplager, 
turgåere og ryttere på turstien rett ved banen skremmes vekk fra naturområdene av 
skytingen og naturen har blitt påført store mengder blyammunisjon. Kommunens trenering av 
saken  har påført oss store utgifter og mye arbeid. Saken er pr 31.12.2023 ikke avsluttet. 
 

Varsel om ulovlig fylling ved Asak/Leirsund 
Etter varsel fra nabo var vi på befaring i området, dokumenterte en stor privat fylling og 
sendte varsel og seinere purring til kommunen. Kommunen har ikke svart på henvendelsene. 
 

Møter 
• 26. april: Møte med Glommens og Laagens Brukseierforening (GLB) om 

manøvreringsreglement i Nordre Øyeren Naturreservat 

• 30. oktober: Vi deltok på et oppstartsmøte for Friluftsråd i Lillestrøm kommune. 

• 30. november: Vi deltok på et møte i Sørumsand om kommunens nye temaplan for 
idrett, friluftsliv og fysisk aktivitet 

 

Arrangementer 
Lokallaget har arrangert 
Skriv om arrangementer dere selv har arrangert:  

• 19. april: Strandryddedag i Nordre Øyeren Naturreservat i samarbeid med SNO 
(Statens Naturoppsyn) og Besøkssenter Våtmark på Fetsund Lenser. 

• 11. juni: ravinetur i Fjellsrudravina i Gansdalen med ornitolog Erling Hobøl fra Nordre 
Øyeren Fuglestasjon søndag 11. juni (kveldstur).  

• 11. mai: Tur til Farshatten 

• 13. juni: Nattsangertur  
 

Lokallaget har deltatt på følgende arrangementer 
Skriv om arrangementer dere har deltatt på:  
 

• 4. mai: heldagsseminar i regi av Miljødirektoratet; Pollinatorforum. Her var det 
foredrag fra NINA, NIBIO, NMBU, Naturvernforbundet, WWF og La Humla Suse. 

• 3. september: Friluftslivets dag/ barnas våtmarksdag. Sinduja, Kirsti (+et av hennes 
store barnebarn), May og Liv deltok med stand, quiz, litt enkel botanikk etc. Det var et 
aktivt og interessert publikum. 
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• 19. september: Flerkulturell friluftsfest på 19. september. Sinduja, Kirsti (+et av 
hennes store barnebarn), May og Liv deltok med stand, quiz, litt enkel botanikk etc. 
Det var et aktivt og interessert publikum. 

 

Høringsuttalelser  
• 5. mars: Innspill til høring om Tretjerndalsvegen 
• 26. august: Innspill til detaljreguleringsplan for IFE 
• 26. august: Innspill til Asak massemottak i Sørum/Frogner 
• 1. oktober: Innspill til etablering av Friluftsråd i Lillestrøm kommune 
• 31. oktober: Innspill til temaplan for naturmangfold i Lillestrøm kommune 

 

Aktivitet i media 
Naturvernforbundet i Lillestrøm har vært synlige i media i året som har gått, og har blant 
annet hatt følgende medieoppslag/leserbrev på trykk: 

• 16. mai: Artikkel i RB om hogsten i Vanakleivdalen, «Reagerte med sjokk og sinne. Vi 
mener at forholdet er kriminelt.»   

• 22. august: Leserbrev i RB om Korpåsen pistolbane, «En pistolbane til besvær (22. 
august) 

• 15. september: Leserbrev i RB om Korpåsen pistolbane, «Historieforfalskning om 
Korpåsen pistolbane» 

• 30. oktober: Artikkel i RB om snødeponi ved Asak/Sørum, «Om snødeponiet ved 
Asak/Sørum» 

 
  

 


